
5566 1

Raadsinformatiebrief
 2022-03

Dagelijks onderhoud buitenruimte door Florijn uit Woudenberg 
Vanaf 2015 werd het dagelijks onderhoud van de buitenruimte voor de firma Sight 
Landscaping uitgevoerd. Door diverse ontwikkelingen was het nodig om dit contract te 
herzien. Het plan, op basis waarvan het nieuwe contract is opgesteld, is in 2021 aan de raad 
toegelicht en door het college vastgesteld. Het onderhoudsniveau en de uit te voeren 
werkzaamheden zijn vrijwel gelijk gebleven, maar de werkwijze en de contractvorm is op 
onderdelen aangepast. 

Het contract bestaat nu uit 2 delen: verreweg het grootste deel betreft ‘basis op orde’ en het 
resterende deel ‘kansen & ambities’. 
‘Basis op orde’ is een zogenaamde RAW-raamovereenkomst, waarin het grootste deel van 
het werk duidelijk en controleerbaar is omschreven. Het gaat hier om werkzaamheden die de 
buitenruimte schoon, heel en veilig houden, zoals vegen van verhardingen, maaien van 
gras, snoeien van beplantingen/bomen en het verwijderen van onkruid en zwerfvuil. Hierbij is 
beeldkwaliteitsniveau B (basis) uitgangspunt. Voor een zeer beperkt aantal plekken en/of 
werkzaamheden is, uit budgettaire overwegingen, gekozen voor beeldkwaliteitsniveau C 
(laag).

‘Kansen & Ambities’ is een beheerteam overeenkomst, waarin de meer flexibele thema’s 
communicatie/participatie, extra biodiversiteit/klimaat adaptatie en belevingswaarde een plek 
hebben. Jaarlijks wordt hiervoor in samenwerking met de aannemer en de samenleving een 
plan opgesteld dat geldt als richtlijn voor de gedurende het jaar te verstrekken 
uitvoeringsopdrachten.

Uiteraard zijn beide contractdelen met elkaar verbonden. Dit geldt voor de uitvoering: 
werkzaamheden binnen beide contractdelen moeten elkaar versterken en mogen niet tegen 
elkaar in werken. De verbinding geldt ook met betrekking tot de financiën: vanuit het 
beschikbare totale budget wordt met de hoogste prioriteit het ‘basis op orde’ deel betaald. 
Het resterende bedrag wordt ingezet voor ‘kansen en ambities’. Op het moment van 
aanbesteding betekent dit dat jaarlijks ca € 1.100.000 wordt ingezet voor ‘basis op orde’ en 
ca € 400.000 binnen de kaders van ’kansen en ambities’. 

Het contract met de nieuwe aannemer, de firma Florijn uit Woudenberg, is ingegaan op 1 
april jongstleden en voor 3 jaar gesloten. Daarna kan het voor 3 maal 1 jaar worden 
verlengd. Het contract loopt dus in ieder geval tot 1 april 2025 en kan tot uiterlijk 1 april 2028 
worden verlengd. 

Er is nu prioriteit gegeven aan het opstarten van de uitvoering van ‘basis op orde’. Het 
jaarplan 2022 – 1 april 2023 is in Q2 gereed. Dit jaar wordt het plan nog opgesteld vanuit de 
gemeente en samenspraak met de aannemer. Vanaf medio 2022 verwachten we 
stakeholders uit de samenleving bijeen te hebben die we vragen mee te denken met het 
jaarplan 2023/2024.
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Duurzame Mobiliteit
Graag informeren we u over de voortgang van onze inspanningen op Duurzame Mobiliteit :

Project de kabelgootregeling 
We zijn een proef gestart met kabelgoten. Een kabelgoot bestaat uit meerdere stoeptegels 
waar je de laadkabel van de elektrische auto in legt. De kabel ligt dan niet op de stoep maar 
in de tegel. De gemeente wil graag uitzoeken of dit voor Leusden een goede, nette oplossing 
is. Aan de proef kunnen maximaal 15 inwoners meedoen.  

Waarom deze proef?
Steeds meer inwoners hebben een elektrische auto en willen stroom vanaf hun eigen huis 
halen. Als je geen eigen oprit of eigen grond hebt, moet de laadkabel over de stoep. Met een 
losse kabel kunnen voetgangers struikelen. De kabelgoottegel heeft een inkeping en een 
rubberen afdekking. Zo kun je stroom uit eigen huis gebruiken voor de auto, eventueel 
opgewekt met eigen zonnepanelen.  En op een voor voetgangers veilige manier. Tijdens de 
proef testen deelnemers op gebruikersgemak, sterkte en onderhoud. De proef duurt 
ongeveer driekwart jaar. 

Doel van deze proef
Inzicht krijgen in de vraag in hoeverre kabelgootjes kunnen bijdragen aan de lokale 
laadinfrastructuur en veiligheid (met oog op toekomstig verwachte druk). Is er behoefte aan, 
voldoet het aan de verwachtingen/tevredenheid bij gebruikers als ook inwoners en de 
gemeente.

Onderwijshuisvesting
Stichting Voila (Verschillend Onderwijs in Leusden en Achterveld) heeft ter kennisgeving de 
begroting 2022 bij de gemeente ingediend. De begroting is gebaseerd op het nieuwe 
Strategisch Beleidsplan (SBP) 2020-2025 “Voila! … dit is de bedoeling”. 

De exploitatiebegroting 2022 laat een voordelig resultaat zien en is incidenteel sluitend, 
mede dankzij de extra NPO1 middelen. Gelet op de vermogenspositie van Voila is het 
streven om zo snel mogelijk weer tot een meerjarig sluitende begroting te komen. Daarvoor 
zijn taakstellende bezuinigingen in de meerjarenbegroting opgenomen. De wijze- en de 
fasering waarop deze taakstellingen worden gerealiseerd zijn afgestemd op de 
doelstellingen van het SBP en gaan niet ten koste van de onderwijskwaliteit op de Voila 
scholen. 

De modernisering van het participatiefonds (PF) is vertraagd naar 1 augustus 2022 en vormt 
een risico waarvan de mogelijke financiële gevolgen wel in de risicoanalyse zijn opgenomen, 
maar niet in deze begroting. Wel is er een bufferbedrag opgenomen in de begroting om 
vanuit solidariteit meer schoolse calamiteiten dan/wel extra noodzakelijke ondersteuning te 
kunnen faciliteren (o.a. onderwijskwaliteit, teamontwikkeling, schoolcultuur, en mobiliteit). 
Het eigen vermogen neemt eind 2022 af. Oorzaak van deze daling is het afboeken van de 
vordering op het ministerie OCW ten laste van de Algemene Reserve. Dit heeft verband met 
de nieuwe bekostigingssystematiek die vanaf 1 januari 2023 ingaat. Overigens is dit een 
ontwikkeling waar alle schoolbesturen mee te maken hebben. Daarnaast is in het eigen 
vermogen nog geen rekening gehouden met een eventuele vrijval van eerder ontvangen 
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fusiegelden. Voor deze middelen is een voorlopige voorziening opgenomen in afwachting 
van de uitspraak in de hogere beroepsprocedure die daarvoor nog loopt. 

Gerelateerd aan het verwachte balanstotaal ultimo 2022 bedraagt de solvabiliteit (22 ) 0,58. 
De landelijke gehanteerde norm voor de ondergrens solvabiliteit ligt op 0,3. 

Voor Voila is het de komende jaren van belang om tot een realistisch sluitende 
meerjarenbegroting te komen waarbij de begrote taakstellingen daadwerkelijk worden 
gerealiseerd. Daarnaast is het van belang om het eigen vermogen nog iets aan te zuiveren. 
Bij het monitoren blijft voor ons als gemeente een meerjarig sluitende begroting en een 
solide vermogenspositie het belangrijkste uitgangspunt. Op basis van de wet primair 
onderwijs blijft de gemeente uiteindelijk verantwoordelijk voor het bieden van adequate 
onderwijshuisvesting.

Stand van zaken ontwikkeling digitaal kinddossier (GGiD)
Achtergrond 
Vanaf 2008 bestaat er een wettelijke verplichting om binnen de Jeugdgezondheidszorg 
gegevens digitaal vast te leggen. In 2015 is gestart met de eerste voorbereiding om te 
komen tot een nieuw digitaal dossier voor de jeugdgezondheidzorg. Dit was noodzakelijk 
omdat het einde van de overeenkomst van het bestaande digitale dossier (MLCAS) in zicht 
was.

Door het Algemeen Bestuur van de GGD is in 2015/2016 de ambitie neergelegd voor een 
eigentijdse dossierapplicatie. Deze applicatie moet ervoor zorgen dat professionals beter 
toegerust zijn en overal toegang hebben tot dossiers. Daarnaast moet het GGiD het mogelijk 
maken voor ouders en/of kinderen om toegang te hebben tot onderdelen van het dossier. 
Belangrijke criteria zijn ‘kwaliteit van de dienstverlening’ en ‘goed passende ondersteuning 
voor de professional’. 

De GGD’en Hollands Noorden, regio’s Utrecht en Twente delen dezelfde visie en ambitie en 
hebben daarom destijds het initiatief genomen om de krachten te bundelen. Elk van deze 
GGD’en gebruikte (en gebruikt tot op heden) MLCAS en wilde op dezelfde tijd met dezelfde 
visie en ambitie gezamenlijk aanbesteden. Het digitale dossier voor de jeugdgezondheidzorg 
is een zeer specifieke applicatie. Als gevolg daarvan is de markt hiervoor beperkt en zijn 
standaardoplossingen die voldoen aan de eisen niet beschikbaar. Door de samenwerking 
voor in totaal 2 miljoen inwoners werd het marktaandeel en de inkoopkracht vergroot, de 
krachten gebundeld en energie verdeeld. 

Voor de aanschaf van een nieuwe applicatie is het volgen van een Europese 
aanbestedingsprocedure volgens de Aanbestedingswet 2012 verplicht. Op 5 januari 2018 is 
definitief gegund aan de geselecteerde leverancier. 

Vanaf eind januari 2018 is gewerkt aan de ontwikkeling van het GGiD door de gegunde 
leverancier, in samenwerking met de drie GGD’en. Het dagelijks bestuur (DB) en het 
algemeen bestuur (AB) van de GGD’en zijn sinds de start met regelmaat geïnformeerd over 
de voortgang van het project.
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Stand van zaken 
Het programma om te komen tot een nieuw digitaal dossier voor de jeugdgezondheidszorg 
(het GGiD) verloopt moeizaam. In de afgelopen jaren werd de implementatie van het digitale 
dossier diverse keren uitgesteld.  

Hetgeen door de leverancier ter oplevering werd aangeboden, voldeed naar mening van de 
GGD’en niet aan de overeengekomen scope. Dit veroorzaakte een impasse. Om die 
impasse te doorbreken is gezamenlijk met de leverancier, met inzet van externe partijen, 
eind februari 2021 een bindend adviesprocedure opgestart over de geschilpunten van het op 
te leveren eindproduct.

Het gezamenlijk aangevraagd bindend advies heeft echter, anders dan verondersteld, geen 
antwoord gegeven op het huidige verschil van inzicht tussen leverancier en GGD’en over de 
functionaliteit en kwaliteit van het GGiD. In 2021 leidden diverse opleverpogingen helaas 
nog niet tot een product dat in de ogen van de GGD’en aan de overeenkomst voldeed.

Voor de GGD’en blijft het van groot belang dat het opgeleverde systeem moet worden 
getoetst aan de realisatie en correcte werking van bedrijfsprocessen. Daarnaast moet het 
systeem leiden tot het bereiken van de doelen die in overeenkomst met de leverancier zijn 
overeengekomen.

De GGD’en hebben daarom op 4 maart 2022 een aanvraag voor een voorlopig 
deskundigenbericht ingediend bij de rechtbank. De mondelinge behandeling van de 
aanvraag dient op 2 mei 2022. Een voorlopig deskundigenbericht is een middel om objectief 
door de rechtbank vast te stellen wat de status is van de oplevering. Eén of meer 
onafhankelijke deskundige(n) doen daar dan op last van de rechter onderzoek naar. 

Wat volgt in de komende tijd
De GGD’en willen door de inzet van een (of meerdere) onafhankelijke gerechtelijk 
deskundige(n) antwoord van de rechter op het verschil van inzicht tussen leverancier en 
GGD’en over de functionaliteit en kwaliteit van het GGiD. Er worden meerdere scenario’s 
onderzocht om op zo kort mogelijke termijn tot een implementatie te kunnen komen. Er wordt 
gestuurd op de implementatie van een werkbaar dossier voor de medewerkers van 
jeugdgezondheidszorg.

Afhankelijk van de uitkomst van de mondelinge behandeling van het verzoek tot het 
voorlopig deskundigenbericht door de rechtbank, worden de vervolgstappen bepaald. Bij 
toewijzing van de aanvraag volgt een periode van onderzoek door extern, door de rechtbank 
aangestelde, deskundige(n). De verwachting is dat na de zomer 2022 dit onderzoek is 
afgerond en er meer helderheid gegeven kan worden over de verdere afronding van het 
GGiD. Zodra die duidelijkheid er is, wordt u hierover verder in kennis gesteld.

Toekennen subsidie aan Gezelligheid033 motie februari
Gezelligheid033 
Op 3 februari 2022 heeft u unaniem een motie aangenomen om te onderzoeken op welke 
wijze het college aan Gezelligheid033 een financiële bijdrage kan verlenen voor het 
organiseren van activiteiten voor aan inwoners met een beperking. 
Gezelligheid033 organiseert 1 keer per maand op zondag een lunch en een activiteit in 
Fort33 voor deze groep. 
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De initiatiefnemers van Gezelligheid033 willen zich niet organiseren in de vorm van een 
stichting of een andere rechtspersoon. Daarom wordt een eenmalige projectsubsidie van 
€ 3.600,- aan Fort33 beschikt voor activiteiten van Gezelligheid033 in 2022. Op basis van de 
Algemene Subsidie Verordening kan er namelijk geen subsidie worden verstrekt aan een 
privépersoon (Artikel 4.1 van de Algemene Subsidieverordening (ASV)). 

Ontwikkelingen van ‘de Klepper’
In afgelopen weken is bekend geworden dat de Klepper een doorstart maakt. Vanaf eind 
maart wordt er tweewekelijks een activiteit georganiseerd. Stichting ‘de Til’ zal de Klepper 
gaan organiseren samen met een professionele kracht van Abrona. Afas biedt voor 3 jaar 
hiervoor financiële ondersteuning. De gemeente Leusden levert een bijdrage voor huur aan 
Stichting de Til voor uitvoering van deze activiteit. 
Dit betekent dat er voor inwoners met een verstandelijke beperking op meerdere plekken in 
Leusden activiteiten worden georganiseerd. Beide initiatieven hebben een regionaal 
karakter. 

Leusdens event Vuelta
In 2022 wordt het startschot voor de Vuelta in Utrecht gegeven. Het wielervenement La 
Vuelta Holanda vindt plaats van 19- 21 augustus 2022.  Tijdens de 2e etappe op zaterdag 
20 augustus die gaat van Den Bosch naar Utrecht wordt ook  Leusden aangedaan. Dit 
internationale evenement biedt de mogelijkheid om Leusden op de kaart te zetten. 

Vanuit de doelstelling ‘Leusden op de kaart zetten’ en realiseren ‘Leusden fietsstad’ zijn we 
in 2019 gestart met de voorbereidingen voor een (aanvullend) programma in Leusden. Dit 
alles binnen de toen beschikbaar te maken capaciteit en middelen. Vanwege de 
coronapandemie is de Vuelta in 2020 uiteindelijk niet in Utrecht gestart. Nu dit in 2022 wel 
het geval is, willen we opnieuw bij de Vuelta aansluiten met een programma. De gemeente 
wil Leusdense organisaties stimuleren en activeren om activiteiten te organiseren rondom de 
Vuelta. Het Leusdens event bestaat uit een gevarieerd programma met allerlei activiteiten in 
de week van 13 t/m 21 augustus. Er worden activiteiten georganiseerd op o.a. het gebied 
van cultuur, sport, gezondheid, horeca en toerisme. In de programmabegroting 2022 is de 
Vuelta opgenomen, echter waren toen de financiën nog niet inzichtelijk. 

Het Leusdens event Vuelta draagt bij aan verschillende doelen van de gemeente Leusden:
In de profielschets van de burgemeester is opgenomen dat de burgemeester bouwt aan een 
goed verhaal over Leusden en dit ook actief uitdraagt. De burgemeester stimuleert dat 
iedereen hier onderdeel van is en actief kan bijdragen: inwoners, ondernemers en 
maatschappelijke organisaties. Het wielerevenement Vuelta is een uitgelezen kans om 
Leusden op de kaart te zetten.
De gemeente gaat het Vuelta event niet organiseren. Het Vuelta event wordt georganiseerd 
voor en door de samenleving (kernwaarden Samenleving Voorop). De gemeente stimuleert 
en faciliteert. Om te peilen of er draagvlak is voor het event, heeft een bijeenkomst 
plaatsgevonden op 9 februari 2022. Tijdens de bijeenkomst is duidelijk geworden dat er 
enthousiasme en draagvlak is in de samenleving om het event in de week van 13 tot 21 
augustus vorm te geven. O.a.  Jazz Leusden, Cultuur, Opera Leusden,  sportorganisaties, 
Tour de Junior Achterveld, Hamershof hebben aangegeven mee te willen doen. 

Tijdens de coronacrisis was het elkaar ontmoeten nauwelijks mogelijk. Nu de 
coronamaatregelen zijn afgeschaft is er meer mogelijk. Het Leusdens Vuelta event 

https://www.lariks-leusden.nl/locaties/de-klepper-abrona/
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stimuleert ontmoeting en verbinding. Er wordt ingezet op het realiseren van een gevarieerd 
programma waardoor er voor iedereen mogelijkheden zijn om mee te doen en anderen te 
ontmoeten. Na de lange coronaperiode is het goed om de saamhorigheid in de samenleving 
te versterken. Het samen organiseren van dit event en het meedoen aan de activiteiten van 
het programma draagt daaraan bij.

Corona heeft cultuur hard geraakt. Als gevolg van de coronamaatregelen zijn culturele 
partijen onder druk komen te staan: vaak kampen ze met minder bezoekers en minder 
inkomsten. Reserves zijn vaak ingezet om tegenvallers op te vangen. Nu de maatregelen 
van tafel zijn, is het tijd voor een culturele impuls. De Vuelta is een goed moment om het 
cultuuraanbod opnieuw bij een breed publiek onder de aandacht te brengen.

Voor het stimuleren en faciliteren van het Leusdens event Vuelta zijn financiële middelen 
nodig. Er is € 13.000,- nodig voor de inhuur van personeel voor het stimuleren en faciliteren 
van dit event. Daarnaast is er werkbudget nodig voor co- financiering en extra kosten (zoals 
voor communicatie flyers, de website, huren van spullen). Het college stelt een 
uitvoeringsbudget beschikbaar van maximaal € 40.000,- (alles wat niet gebruikt wordt vloeit 
terug). De financiële gevolgen worden in de voorjaarsnota 2022 voorgelegd aan de raad. 

Jaarprogramma 2022 RUD Utrecht en Jaarrapportage 2021
De Regionale Uitvoeringsdienst (RUD) Utrecht is een Gemeenschappelijke Regeling en 
voert een aantal wettelijke verplichte milieutaken voor de gemeente Leusden uit. Zoals het 
afhandelen van meldingen en aanvragen omgevings-vergunningen milieu, het toezicht en 
handhaving hierop, het Besluit Bodemkwaliteit, het Vuurwerkbesluit, meldingen 
bedrijfsmatige asbestsaneringen en milieutechnische advisering.  

Het vaststellen van de jaarrapportage en het jaarprogramma is een collegebevoegdheid. In 
alle gemeenten waar de RUD voor werkt, worden deze voorgelegd aan de colleges. Het 
college van Leusden heeft op 22 maart 2022 besloten om het Jaarprogramma 2022 RUD 
Utrecht - gemeente Leusden inclusief de Jaarrapportage 2021 vast te stellen (20433). 
Uit de Jaarrapportage 2021 blijkt dat de RUD in totaal voor Leusden 82% van de geplande 
productie heeft gerealiseerd. De coronacrisis heeft vooral een rol gespeeld voor wat betreft 
het uitvoeren van fysieke controles (65 controles uitgevoerd, 76 gepland). De meest 
risicovolle bedrijven zijn wel fysiek gecontroleerd. Het naleefgedrag van de Leusdense 
bedrijven lag op 70%. Er is in 2021 één geluidronde bij de horeca uitgevoerd. Er zijn geen 
geluidcontroles bij evenementen uitgevoerd vanwege de coronacrisis. Daarnaast zijn er in 
2021 minder meldingen en minder klachten binnengekomen dan in andere jaren. De vraag 
naar technische advisering bleef achter. Wel is extra ingezet op een aantal complexe 
dossiers. 

Als gevolg van bovengenoemde onderbesteding is bij de Jaarrekening 2021 van de RUD 
Utrecht € 40.000 geretourneerd aan de gemeente Leusden. Deze teruggaaf is in de 
gemeentelijke jaarrekening 2021 opgenomen en maakt onderdeel uit van het totale 
rekeningresultaat dat wordt verrekend met de algemene reserve. 

In het Jaarprogramma 2022 wordt de huidige uitvoering van de wettelijke milieutaken door 
de RUD Utrecht gecontinueerd. Het programma legt een koppeling met de doelen en 
prioriteiten van de gemeente. Het totaal aantal uren dat de RUD Utrecht in 2022 vanuit de 
Dienstverleningsovereenkomst (DVO) voor Leusden gaat uitvoeren, is ingeschat op 



L258180 7

ongeveer 3600 uur. In de gemeentelijke begroting 2022 is hiervoor € 392.000 opgenomen. 
De raad wordt bij de Voorjaarsnota 2022 voorgesteld om budget bij te ramen (€ 11.000 
structureel) voor een nieuwe taak, toezicht op bodemenergiesystemen. Daarnaast is  
incidenteel budget (€ 11.000) nodig in 2022 voor het actualiseren van de geluidnota ter 
voorbereiding op de Omgevingswet. 

Het opstellen van een jaarprogramma en jaarverslag zijn verplichtingen op basis van het 
Besluit omgevingsrecht. Deze stukken worden naar het Interbestuurlijk Toezicht (IBT) 
verzonden.

Oplossingen netcongestie vertraagd
Op 12 oktober 2021 kondigde TenneT congestie af voor het terugleveren van elektriciteit op 
het nationale en regionale energienetwerk in de provincie Utrecht. Dit nieuws kwam 
onverwacht voor alle overheden en regionale netbeheerder Stedin. De netcongestie 
betekent dat nieuwe grootschalige zonne-initiatieven (meer dan zo’n 200 zonnepanelen) en 
windinitiatieven in de provincie Utrecht voorlopig niet meer aangesloten kunnen worden op 
het elektriciteitsnet. Na de bekendmaking van dit nieuws gaf TenneT aan dat na een 
congestiemanagement onderzoek, begin 2022 duidelijk zou worden welke oplossingen op 
de korte en lange termijn mogelijk zijn om de problemen rond netcongestie aan te pakken. 

Vertraging
Tot nu toe is het congestiemanagementonderzoek nog niet afgerond. De reden voor de 
vertraging is dat TenneT in afwachting is van nieuwe regelgeving van de Autoriteit 
Consument en Markt (ACM) over de ruimte die zij hebben om tijdelijke maatregelen te 
kunnen nemen tegen de netcongestie. Naar verwachting is de nieuwe regelgeving van de 
ACM in juni bekend. 

Naast congestiemanagement zijn er investeringen in de netinfrastructuur nodig om de 
netcongestie structureel op te lossen. Waar TenneT eerder nog uitging van 2026 tot 2029 
als moment waarop de capaciteit weer toereikend moet zijn, noemt TenneT nu 2029 als 
moment. TenneT verwacht in de zomer van 2022 het congestiemanagementonderzoek en 
het investeringsplan afgerond te hebben. 

Voortgang Regionale Energie Strategie
Tot 2029 zal er naar verwachting schaarste van teruglevercapaciteit zijn. Hiermee raken 
onze lokale tussendoelen uit beeld en wordt het moeilijker om het (RES)doel voor 2030 te 
halen. Lokaal zullen we dan ook moeten blijven werken aan het startklaar maken van 
projecten. Het RES-proces moet zorgen voor de programmering van projecten om de 
schaarste tot 2029 (regionaal) zo goed mogelijk te verdelen. Daarnaast kan het RES-proces 
een bijdrage leveren aan het zoeken naar andere oplossingen, van grootschalige opslag, 
balanceren en innovatieve en alternatieve vormen van duurzame energie en warmte. Als er 
in 2029 weer structureel voldoende ruimte op het net is voor het leveren van grootschalig 
opgewekte energie zullen we een inhaalslag moeten maken. Aangezien ruimtelijke en 
technische procedures om te komen tot grootschalige opwek lang duren, dienen deze 
processen door te gaan zodat, als er weer ruimte is op het net, er ook projecten startklaar 
zijn om deze ruimte te benutten. Besparen van energie en investeren in opslag en andere 
innovaties wordt bovendien nog belangrijker.
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Ten tijde van het opstellen van deze RIB wordt er ook gewerkt aan de afronding van de 
voortgangsrapportage van de RES 1.0 (op weg naar de vaststelling van de RES 2.0 voor 1 
juli 2023). Hierover wordt u separaat geïnformeerd.

Energie-armoede in Leusden 
Door de stijgende energieprijzen krijgen steeds meer inwoners van Leusden te maken met 
energie-armoede. Dit betekent dat een steeds grotere groep inwoners moeite heeft om de 
energierekening te betalen.

Het rijk heeft daarom middelen ter beschikking gesteld voor het tegengaan van energie-
armoede. Een deel van deze middelen is bestemd om huishoudens direct te compenseren 
voor de gestegen energiekosten. Het college heeft onlangs besloten om vooruitlopend op dit 
rijksgeld alvast dit bedrag uit te keren naar alle bijstandsgerechtigden. Ook niet-
bijstandsgerechtigden met een laag inkomen kunnen op termijn gebruik maken van deze 
energietoeslag.  Zij krijgen, net als de bijstandsgerechtigden,  in totaal 800 euro uitgekeerd 
als tegemoetkoming in de gestegen energiekosten. 

Een ander deel van het rijksgeld is bestemd om huishoudens te helpen om energie te 
besparen, waardoor ze structureel minder vatbaar zijn voor energie-armoede. Aanvullend op 
de rijksmiddelen voor de energietoeslag is hiervoor door het rijk €108.033 euro beschikbaar 
gesteld. Dit bedrag wordt niet als energietoeslag uitgekeerd, maar zal in veel gevallen 
betekenen dat er achter de voordeur energiebesparende maatregelen geplaatst zullen 
moeten worden. Om dit voor elkaar te krijgen moet een aanpak worden opgesteld. Voor het 
opzetten van deze aanpak maakt de gemeente Leusden gebruik van de door de provincie 
betaalde leer- en doekring energie-armoede, opengesteld voor Utrechtse gemeenten. De 
leer- en doe kring heeft als doel om onder professionele begeleiding te komen tot een 
gedegen aanpak waarbij inwoners met energie-armoede in Leusden geholpen kunnen 
worden. 

Het Landschapsontwikkelingsplan (LOP) 
Het Landschapsontwikkelingsplan (LOP) is de gemeentelijke visie hoe de natuur en het 
landschap zich ontwikkelen.  Jaarlijks zijn er verschillende projecten om het LOP invulling te 
geven.  De volgende projecten voor het LOP zijn nu in uitvoering:   

Opzet van broeihopen om de ringslang te helpen:
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De ringslang is een belangrijke soort van het LOP en een 
zeldzame soort voor Leusden.  Om de ringslangen te helpen 
zetten vrijwilligers broeihopen op die de slangen gebruiken om hun 
eieren in af te zetten. Dit jaar zijn er 12 hopen opgezet.  In de 
warmte van de broei komen de eieren uit en zo plant de slang zich 
voort. Met broeihopen helpen we dus de ringslang.  Het project 
doen we in samenwerking met Landgoed De Boom. Het maken 
van de hopen doen we al sinds 2014, en wordt jaarlijks 
georganiseerd. In de hopen van vorig jaar vonden ruim 2000 
eierschalen van uit gekomen jongen. We zien daardoor steeds 
vaker ringslangen in Leusden en het aantal lijkt dus toe te nemen. 
Ringslangen zijn indrukwekkend en kunnen wel anderhalve meter 
lang zijn. De kans dat je een keer zo’n prachtige slang in Leusden 
tegenkomt is dus steeds groter.  Ringslangen zijn niet gevaarlijk en 

gaan er vaak snel van door als ze een mens zien. 

Inzaai van twee kilometer bloemen mengsel in Leusder bermen
Leusden heeft veel prachtige en ruime bermen. Een aantal bermen en stukken grond die 
tijdelijk niet gebruikt worden, met van nature wat minder bijzondere flora, zaaien we jaarlijks 
in met mengsels die aantrekkelijk zijn voor insecten en vogels.  Dat is goed voor de natuur 
en ziet het er mooi uit.  Voorjaar 2022 wordt er twee kilometer strekkende meter in gezaaid 
in Leusden. Dit wordt gefinancierd uit het LOP-budget. De zonnebloem is de nationale bloem 
van Oekraïne dat is genoeg aanleiding om extra zonnebloemzaad in het mengsel van 2022 
te doen. 

Nieuwe overeenkomst Kleine Landschapselementen (KLE) tussen alle 
Utrechtse gemeenten en de Provincie gestart op 1 januari 2022
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Foto: Na het tekenen van de KLE-overeenkomst planten alle wethouders een boom. 

Vanaf 1 januari is er wederom een nieuwe overeenkomst Kleine Landschapselementen 
(KLE). Door wethouder Fenneke van der Vegte is de overeenkomst vanuit Leusden 
ondertekend.  De overeenkomst is een vervolg op de KLE-pilot die afgelopen 2 jaar al 
draaide. Gezamenlijk, met bijna alle gemeentes in de Provincie Utrecht,  is er een 
vervolgovereenkomst waarbij alle gemeentes zich inspannen kleine landschapselementen te 
herstellen en op nieuw aan te leggen. De gemeentes zetten zich samen met de agrarische 
natuurverenigingen in voor de uitvoering en de Provincie ondersteunt het project met € 
40.000,- per gemeente. 

In Leusden zijn inmiddels op diverse plekken poelen, lanen en houtsingels hersteld of 
opnieuw aangelegd via de KLE-regeling. Dat draagt bij aan meer natuur, biodiversiteit en 
een mooier landschap. 

https://www.provincie-utrecht.nl/actueel/nieuws/succesvol-herstel-fruitbomenlaan-leusden-ik-
vind-het-een-heel-tof-landschapselement

Onderzoek duurzaamheid binnen de gemeente Leusden

Als stage en afstudeeronderzoek doet student Merel van de 
Zwan van Universiteit Utrecht een onderzoek naar 
duurzaamheid in de gemeente Leusden. Het onderzoek biedt 
input voor de Duurzaamheidsagenda “Duurzaam doen” die is 
vastgesteld door de gemeenteraad van Leusden. Merel van der 
Zwan is uitgebreid aan het interviewen.  Ze heeft ook al een 
aantal nieuwe raadsleden gesproken over het thema 
“Duurzaamheid”. Merel komt op 2 juni een korte presentatie 
houden over haar bevindingen. 

‘Het jaar 2022 is het laatste jaar voor de huidige Duurzaamheidsagenda. Op 21 maart jl. is 
een netwerkbijeenkomst met stakeholders uit de samenleving georganiseerd. 
Aan de hand van een aantal stellingen is gezamenlijk teruggekeken op de agenda en vooruit 
gezien op welke manier de agenda een vervolg zou kunnen krijgen.

https://www.provincie-utrecht.nl/actueel/nieuws/succesvol-herstel-fruitbomenlaan-leusden-ik-vind-het-een-heel-tof-landschapselement
https://www.provincie-utrecht.nl/actueel/nieuws/succesvol-herstel-fruitbomenlaan-leusden-ik-vind-het-een-heel-tof-landschapselement
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De bijeenkomst was ook een mogelijkheid om elkaar na lange tijd weer te ontmoeten en om 
de samenwerking tussen verschillende organisaties verder te versterken.  Merel verwerkt de 
uitkomsten van de bijeenkomst in haar onderzoek. 

Haalbaarheidsonderzoek riothermie voor nieuwbouwlocatie De Klimrakker en 
omgeving
Op 13 januari jl is in de Uitwissseling een presentatie voor de raad gehouden over de 
kansen voor Nieuwe Sanitatie en de kansen voor warmte uit afvalwater (riothermie) en 
oppervlaktewater (aquathermie) voor de warmtetransitie. Als vervolgstap is opdracht 
gegeven voor een haalbaarheidsstudie naar de in deze presentatie geïdentificeerde kans 
“Riothermie voor het project De Klimrakker en omringende bebouwing”. 

Inmiddels zijn de eerste resultaten van dit onderzoek bekend. Voor de haalbaarheidsstudie 
zijn metingen uitgevoerd in het hoofdriool in de Middenweg om de geschiktheid te bepalen 
voor warmtewinning. Uit de metingen blijkt dat er weliswaar een forse hoeveelheid rioolwater 
door het hoofdriool stroomt, maar dat de warmte in het rioolwater op deze plaats niet 
winbaar is. De reden hiervoor is dat de stroomsnelheid te laag is. In andere woorden, de 
rioolbuis die daar ligt heeft een te grote diameter (de buis is te dik). Hierdoor kan de warmte 
die in het rioolwater zit niet goed onttrokken worden.

Voor de nieuwbouwlocatie De Klimrakker, waarvoor de raad in maart de kaders heeft 
vastgesteld, betekent dit dat de Nul-op-de-meter ambitie niet met Riothermie kan worden 
ingevuld en dat dit project niet als “startmotor” kan dienen voor de omliggende bebouwing in 
De Wetering. Wel biedt de naastgelegen watergang voor dit project kansen, maar die zijn 
niet zo groot dat daarbij de omliggende bebouwing ook hierop aangesloten kan worden.

Is warmte uit afvalwater en oppervlaktewater dan toch niet interessant voor Leusden?
In de presentatie voor de raad is aangegeven dat zowel het hoofdriool als het Valleikanaal 
en de Heiligerbergerbeek potentie hebben om een deel van de bestaande bebouwing van 
warmte te voorzien. De koppeling met nieuwbouwlocatie De Klimrakker leek een mooie kans 
om voor een eerste winningspunt een haalbaarheidsstudie uit te voeren. Nu deze kans er 
niet blijkt te zijn, biedt het riool en het oppervlaktewater nog steeds een forse potentie. 

Hoe verder?
Zowel het oppervlaktewater als het riool bevatten een interessante hoeveelheid warmte. De 
eerste stap is nu om in kaart te brengen waar deze warmte het beste winbaar is. Vervolgens 
kan een afzetgebied bepaald worden voor deze winningspunten. Dit is dan input om een 
eerste project te bepalen en hiervoor een haalbaarheidsstudie uit te voeren.


